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P R O T O K Ó Ł   Nr LII/2022 

z LII Nadzwyczajnej Sesji Rady Gminy w Radziejowicach odbytej                     

w dniu 09.08.2022r. w trybie zdalnym.  

 

Sesja rozpoczęła się o godz. 1510 i trwała do godz. 1535. 

Obecni na posiedzeniu Radni oraz zaproszeni goście wg załączonej listy obecności.  

  

Punkt 1 

Przewodnicząca Rady Gminy Radziejowice Grażyna Górka otworzyła LII 

Nadzwyczajną Sesję Rady Gminy Radziejowice VIII kadencji i powitała radnych, oraz 

pracowników Urzędu Gminy. 

Poinformowała, że Sesja Rady Gminy została zwołana na wniosek Wójta Gminy w sprawie 

podjęcia uchwały dotyczącej zmiany uchwały budżetowej Gminy Radziejowice na 2022 rok, i 

przedstawiła treść wniosku. 

Następnie stwierdziła prawomocność obrad, gdyż na 13 radnych obecnych było 9 (nieobecni 

radni: U. Matusiak, M. Soból, E. Stępień, B. Kowalski) 

Punkt 2 

Przewodnicząca Rady Gminy Radziejowice Grażyna Górka przedstawiła 

proponowany porządek obrad Sesji: 

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Zatwierdzenie proponowanego porządku obrad. 

3. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Radziejowice na 

2022 rok. 

4. Zakończenie obrad. 

 

Następnie Przewodnicząca Rady Gminy Grażyna Górka poddała pod głosowanie 

proponowany porządek obrad.  

W wyniku głosowania, przy obecności 9 radnych: 

- 8 głosami „za” (M. Bielak, R. Kuziemski, G. Górka, B. Michałowska, B. Trzaskowska,                  

P. Partyka, J. Leczkowska, M. Leja) 

- 1 głosem „wstrzymującym się” (P. Dymecki) 

Porządek obrad zatwierdzono 

 

Punkt 3 

Przewodnicząca RG Radziejowice G. Górka poprosiła Panią Skarbnik o  

przedstawienie projekt uchwały dotyczącej zmian budżetowych.   

Skarbnik Gminy M. Górniewska przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmiany 

uchwały budżetowej Gminy Radziejowice na 2022 rok. 

Radna P. Partyka zapytała jaki będzie koszt całkowity naprawy pieca gazowego w 

Szkole Podstawowej w Korytowie A.  

Skarbnik Gminy M. Górniewska odpowiedziała, że koszt naprawy pieca to kwota 

11.000 zł.  

Radna P. Partyka zapytała jaki będzie koszt zakupu pralki przemysłowej dla jednostki 
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OSP Korytów. 

Skarbnik Gminy M. Górniewska odpowiedziała, że koszt całkowity to 15.990 zł, z 

czego otrzymaliśmy 50% dofinansowania, czyli 7.995 zł. należy dołożyć z budżetu Gminy.  

Radna P. Partyka zapytała z jakiego działu są przesuwane środki?  

Skarbnik Gminy M. Górniewska odpowiedziała, że przesunięcie następuje ze środków 

związanych z bieżącym utrzymaniem i funkcjonowaniem Urzędu, na zwiększenie wydatków  

związanych z  bezpieczeństwem publicznym.  

Radny P. Dymecki zapytał kiedy zostały przekazane środki z Urzędu 

Marszałkowskiego wynikające z zawartych umów numer 1002, 3451, 4219 na zadania 

odnośnie modernizacja ul. Polnej, budynku OSP Radziejowice oraz zakup wyposażenia  

Skarbnik Gminy M. Górniewska odpowiedziała, że zgodnie z podpisanymi umowami  

Gmina zobligowana jest  do wykonania zadań w określonym terminie. Po zrealizowaniu 

zadania będzie wysłane rozliczenie do Marszałka Województwa Mazowieckiego,  który 

przekaże środki na rachunek Gminy. Jeśli chodzi o wydatki OSP Radziejowice należałoby to 

sprawdzić w umowie, Jeśli dobrze pamięta to kwota 30.000 zł. zostanie przekazana 

zaliczkowo. Umowa była podpisywana w lipcu br., więc środki wpłyną  do Gminy niebawem.  

Radny P. Dymecki zapytał dlaczego została pominięta Komisja Budżetowa odnośnie 

opiniowania zmiany budżetu. 

Skarbnik Gminy M. Górniewska odpowiedziała, że Sesja Nadzwyczajna została 

zwołana przede wszystkim w celu zwiększenia środków na modernizację nawierzchni drogi 

gminnej w miejscowości Stare Budy Radziejowskie i oświetlenie uliczne solarne 

miejscowości Krzyżówka, ponieważ trwają postępowania, których nie można rozstrzygnąć z 

powodu niewystarczających środków w planie budżetowym na w/w zdania.  

Radny P. Dymecki powiedział, że wprowadzane jest do budżetu dużo więcej, niż to co 

jest niezbędne.   

Skarbnik Gminy M. Górniewska odpowiedziała, że niezbędne jest również 

wprowadzenie środków na realizację zadania dot. modernizacji drogi lokalnej ul. Polnej w m. 

Korytów.  

Radny P. Dymecki zapytał czy mamy opracowaną  procedurę dokonywania zmian w 

budżecie ? Stwierdził, że takie opracowanie byłoby przydatne. Następnie zadał pytanie 

odnośnie zmniejszenia środków w wysokości 34.000 zł.  z budowy ulicy Działkowej w 

Korytowie A. W jakim celu została pozostawiona kwota 366.000 zł. w budżecie gminy na 

realizację tego zadania, skoro zadanie zostało zdjęte w lipcu tego roku z planu zamówień 

publicznych, czyli nie będzie realizowane?.    

 Pani Wójt U. Ciężka wyjaśniła, że pozostała kwota z budżetu gminy dotycząca 

zadania budowy ulicy Działkowej w Korytowie A będzie rozdysponowywana na kolejnych 

komisjach.   

Radna J. Leczkowska zapytała z jakich powodów i kiedy zaistniało zadanie dotyczące 

modernizacji drogi w m. Stare Budy Radziejowskie. 

Radny P. Dymecki zapytał czy zostało już zrealizowane wzięcie kredytu na inwestycje 

realizowaną na terenie Korytowa i czy kredyt będzie nam potrzebny w takiej wysokości.  

Skarbnik Gminy M. Górniewska wyjaśniła, że procedura przetargowa nie została 

jeszcze wszczęta, więc zaciąganie kredytu też nie. 

Radny P. Dymecki powiedział - czyli istnieje możliwość że nie będziemy musieli go 
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zaciągać, jeżeli jakaś inwestycja nam wypadnie.  

Radna P. Partyka zapytała dlaczego nie zdejmujemy z budżetu całej kwoty? 

Pani Wójt U. Ciężka odpowiedziała, że aby zdejmować kwotę w całości trzeba mieść 

konkretne przeznaczenie tych środków. Należy zorientować się jaka kwota będzie potrzebna 

na cele projektowe i resztę środków będzie można przeznaczyć na pozostałe potrzeby.  

 Pracownik UG A. Kuleta poinformowała, że obecnie pozyskiwane są dokumenty 

formalno-prawne m.in. pozwolenia na budowę i może się okazać, że realizacja tego zadania 

się rozpocznie. Może się okazać, że kwota będzie podzielona na dwa lata.  

Radny P. Dymecki zapytał jakie pozwolenia udało się uzyskać odnośnie budowy tej 

drogi i czy kwestia szerokości drogi, którą podnosił już parę miesięcy temu  nie stanowi 

problemu do jej realizacji.  

Pani Wójt U. Ciężka powiedziała, że w celu uzyskania odpowiedniej szerokości drogi, 

jest konieczność pozyskania dodatkowych dokumentów takich jak zezwolenie na realizację 

inwestycji drogowej (ZRID) żeby ewentualnie wywłaszczyć te osoby, które nie zgadzają się 

w trybie negocjacji na oddanie gruntu pod poszerzenie. Z realizacją inwestycji koliduje 

również słup.  

Radny P. Dymecki zapytał jak długo trwa procedura wywłaszczenia ZRID.  

Pracownik UG A. Kuleta odpowiedziała, że trwa to prawdopodobnie od kilku do 

kilkunastu miesięcy.  

Radny P. Dymecki powiedział, że pozostały cztery miesiące, wiec należy wziąć pod 

uwagę czas na ogłoszenie przetargu i wyłonienie przetargu. 

Pani Wójt U. Ciężka powiedziała, że w tym momencie dyskusja dotyczy  przesunięcia  

kwoty 34.000 zł., do kolejnych zmian należy się przygotować i będzie to omawiane na 

następnych komisjach. 

 Radny P. Dymecki powiedział, że zadaje to pytanie, ponieważ przed sesją nie było  

komisji. 

Pani Wójt U. Ciężka dodała, że złożone zostały wnioski w sprawie tej ulicy i nie 

wiadomo kiedy będzie odpowiedź od Starosty Powiatu Żyrardowskiego.  

Radna J. Leczkowska powiedziała - dostałam telefon dlaczego na YouTubie nie ma 

transmisji. Następnie zapytała  kiedy zrodziła się inwestycja na Starych Budach? 

Skarbnik Gminy M. Górniewska odpowiedziała, że zmiany uchwały budżetowej w tej 

kwestii  zostały podjęte uchwałą Rady Gminy na Sesji w dniu 21 marca br.  

Dyrektor SP w Korytowie A - E. Błażejewska zapytała jaka kwota zostanie 

wprowadzona do budżetu Szkoły w Korytowie A na naprawę pieca.  

Przewodnicząca RG G. Górka odpowiedziała, że jest to kwota 11.000 zł.  

Dyrektor SP w Korytowie A - E. Błażejewska podziękowała za odpowiedź.  

Radny P. Dymecki nawiązał do ostatniej zmiany budżetowej jaka miała miejsce  na 

sesji w czerwcu 22 czerwca br.  Zapytał z czego wynikają różnice w załączniku nr 3 dochody 

i wydatki związane z realizacją zadań z zakresu administracji rządowej i innych zadań 

zleconych. Kiedy została wprowadzona kwota na paragraf  2010 dział 751 kwota  6.219 zł. 

Przewodnicząca RG G. Górka - w sprawie uwagi Pani Jolanty Leczkowskiej odnośnie  

transmisji sesji na YouTube  informuję, że transmisja jest i działa. Zostało to sprawdzone.  
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Pani Skarbnik M. Górniewska odpowiadając na pytanie Pana Pawła Dymeckiego 

poinformowała, że jeżeli chodzi o dochody i wydatki związane z realizacją zadań z zakresu 

administracji rządowej to Zarządzeniem Wójta nr 46/2022 z dnia 13 lipca br.  zostały 

wprowadzone środki ponad 6.000 zł na przygotowanie i przeprowadzenie wyborów 

uzupełniających do Rady Gminy, zgodnie z otrzymaną decyzją z Krajowego Biura 

Wyborczego. 

Radny P. Dymecki zapytał czy takim samym zarządzaniem została wprowadzona 

zmiana do uchwały budżetowej Rady Gminy, jeżeli chodzi o paragraf dotyczący Karty Dużej 

Rodziny , tam jest różnica o wysokości 22 zł.  

Pani Skarbnik M. Górniewska odpowiedziała potwierdzająco i dodała, że, zgodnie z 

otrzymaną decyzją od Wojewody Mazowieckiego. 

Radny P. Dymecki zapytał, który przepis pozwala Wójtowi Gminy zmieniać uchwałę 

budżetową? 

 Pani Skarbnik M. Górniewska odpowiedziała, że jest to art. 257 ustawy o finansach 

publicznych  cyt.: 

W toku wykonywania budżetu zarząd może dokonywać zmian w planie dochodów i wydatków 

budżetu jednostki samorządu terytorialnego polegających na zmianach planu: 

1) dochodów i wydatków związanych ze zmianą kwot lub uzyskaniem dotacji przekazywanych 

z budżetu państwa, z budżetów innych jednostek samorządu terytorialnego oraz innych 

jednostek sektora finansów publicznych. 

Radna J. Leczkowska powiedziała - 45.000 zł było zabrane na utylizacje pokrycia 

dachów eternitem, czy nie ma żadnych zgłoszonych wniosków na zabranie i utylizację  

eternitu? 

Skarbnik Gminy M. Górniewska przypomniała, że wyjaśniała tą kwestie na jednej z 

poprzednich komisji, iż środki ulegają zmniejszeniu ale tylko o 45.000 zł i przeznaczone na 

dotacje dla osób fizycznych, które będą usuwać eternit samodzielnie. Gmina wystąpiła do 

Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej o udzielenie dotacji na 

ten cel i wnioski, które wpłynęły będą realizowane z tego programu. Środki na ten cel są 

zabezpieczone w budżecie tylko w innej klasyfikacji budżetowej.  

 Radny P. Dymecki nawiązał do zmiany budżetowej odnośnie lamp solarnych.  W tym 

roku będzie realizowanych dosyć dużo w ramach prowadzonego funduszu sołeckiego na 

terenie gminy czy jest to postępowanie zbiorcze, czy każda wieś ma osobne postępowania? 

Skarbnik Gminy M. Górniewska odpowiedziała, że jest to jedno postępowanie.  

 Radna J. Leczkowska zapytała czy w tym również mieszczą się zgłoszone przez 

sołtysów budżety sołeckie.  

Skarbnik Gminy M. Górniewska odpowiedziała potwierdzająco.  

Radny P. Dymecki zapytał czy w Krzyżówce została zwiększona ilość dodatkowych 

lamp solarnych.  

Pani Wójt U. Ciężka odpowiedziała, że sołectwo Krzyżówka zabezpieczyło zbyt mało 

środków finansowych z funduszu sołeckiego na ten cel.   

Radny P. Dymecki zapytał jaki jest koszt jednej lampy solarnej? 

Skarbnik Gminy M. Górniewska odpowiedziała, że koszt jednej lampy solarnej to 

kwota ok. 7.995 zł.  
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  Radny P. Dymecki zapytał jaki był koszt ubiegłoroczny jednej lampy? Jeśli dobrze 

pamięta to na zebraniu sołeckim w Krzyżówce była podana informacja, że zakup jednej lamy 

solarnej to koszt 7.800 zł.  

Pracownik UG A. Kuleta odpowiedziała, że należałoby to sprawdzić i zweryfikować.   

Następnie Przewodnicząca RG G. Górka zapytała czy są uwagi do powyższego 

tematu. Uwag nie zgłoszono, więc poddała pod głosowanie w/w projekt uchwały.  

W wyniku głosowania, przy obecności 9 radnych: 

- 8 głosami „za” (M. Bielak, R. Kuziemski, G. Górka, B. Michałowska, B. Trzaskowska,                  

P. Partyka, J. Leczkowska, M. Leja) 

- 1 głosem „wstrzymującym się” (P. Dymecki) 

Uchwałę zatwierdzono (uchwała Nr LII/379/2022 w załączeniu) 

 

Punkt 4.  

Przewodnicząca Rady Gminy Radziejowice Grażyna Górka zamknęła LII Sesję VIII 

kadencji Rady Gminy Radziejowice.  

 

Protokołowała:     Przewodniczący Rady Gminy Radziejowice 

Anna Chadryś              Grażyna Górka 

              

         


